
 Oslo kommune 
 Bydel Østensjø 

 Bydelsadministrasjonen
 

 
 

Protokoll 7/13 
 

 
Møte: Bydelsutvalget  
Møtested: Bølerlia 2  

Møtetid: Mandag 21. oktober 2013 kl. 18.30     
Sekretariat: Therese Kloumann Lundstedt, tlf. 23 43 85 89  
 
 
Møteleder: Pål Einar Røch Johansen (A)  
   
Tilstede: Mads Jørgen Lindahl (A) møtte for Kristin 

Sandaker (A) 
Pål Einar Røch Johansen (A) 
Nasir Ahmed (A) 
Liv Thorstensen (A) 
Randi Vollmerhaus (A) møtte for Gry 
Larsen (A) 
Mona Ridder-Nielsen (A) 
Karin Svendsen (A) 
Jeanette Iren Moen (A) (tilstede under 
habilitetsbehandling av sak 161/13) 
Hanne Irene Eldby (SV) 
Benjamin Bornø (H) 
Erland Bakke (H) 
Nonna Martynova (H)  
Vidar Vevik (H) 
Tommy Skjervold (Frp) 
Ann Carnarius Elseth (Frp) 
Britt Inglingstad (V) 

 

   
Forfall: Kristin Sandaker (A) 

Gry Larsen (A) 
 

   
Fra 
administrasjonen 
møtte: 

Tove Stien, bydelsdirektør 
Håkon Kleven, avd.sjef plan og økonomi 
Åse Merete Ternå, avd.sjef administrasjon 
Tommy Grotterød, avd.sjef barn og kultur 
Mary Ann Gursli, avd.sjef velferd og fritid 
Kari Bjørneboe, bydelsoverlege 
Jatinder Sharma, avd.sjef rehabilitering og 

 



 ii

omsorg 
   
Møtesekretær: Therese Kloumann Lundstedt  
 
 
Åpen halvtime 
Daniel Stefanek, Senterpartiet, tok opp følgende saker:  

- Fartshumper ved Plogveien 
- Støyskjermer mellom Ryen og Manglerud 
- Benker ved Manglerud 

 
 
Saker behandlet under møte 
Sak 139 /13  Godkjenning av innkalling og sakskart................................................................. 1 
Sak 140 /13  Godkjenning av protokoll fra møtet 16.09.2013................................................... 1 
Sak 141 /13  Protokoller til orientering...................................................................................... 1 
Sak 142 /13  Informasjon fra administrasjonen ......................................................................... 2 
Sak 143 /13  Rapport økonomi og tjenesteproduksjon per august 2013.................................... 2 
Sak 144 /13  Tertialrapport og statistikk per 31.08.2013 ........................................................... 2 
Sak 145 /13  Sentrale budsjettjusteringer................................................................................... 3 
Sak 146 /13  Barnehagene - Rapportering per september 2013................................................. 3 
Sak 147 /13  Månedsrapport barneverntjenesten per august 2013............................................. 5 
Sak 148 /13  Status for oppfølging av BU-vedtak per august 2013........................................... 5 
Sak 149 /13  Sosialtjenestens arbeid med boligfremskaffelse og bruk av døgnovernatting, 
erfaringer med kvalifiseringsprogrammet og introduksjonsordningen for flyktninger, samt 
beregning av sosialhjelp ............................................................................................................. 5 
Sak 150 /13  Oppfølging av kommunerevisjonens rapport 10/2013 om sosialtjenestens 
forvaltning av klientmidler......................................................................................................... 5 
Sak 151 /13  Lokal tiltaksplan for anskaffelser - til orientering................................................. 6 
Sak 152 /13  "Prosjekt 105" - status og framdrift ...................................................................... 6 
Sak 153 /13  Høring om lovfesting av medvirkning for ungdom .............................................. 6 
Sak 154 /13  Bydelsutvalgenes tilsyn - rapport fra Kommunerevisjonen.................................. 7 
Sak 155 /13  Sommerjobbtiltak for ungdom i Bydel Østensjø .................................................. 7 
Sak 156 /13  Ferieklubb 2013 - orientering................................................................................ 7 
Sak 157 /13  Rapportering på publikumsoppslutning/ kostnader ved Bydelsdager og andre 
kulturarrangementer i 2013 ........................................................................................................ 8 
Sak 158 /13  Politiske representanters deltakelse i barnehagenes samarbeidsutvalg og samråd8 
Sak 159 /13  Endringer i Venstres gruppe med innvirkning for bydelsutvalg og komite.......... 8 
Sak 160 /13  bestilling av oppstartsmøte- videresending-Oppsalveien 23-27 ........................... 9 
Sak 161 /13  Varsel om oppstart av privat detaljregulering Låveveien 70, Skøyenåsen ......... 11 
Sak 162 /13  Møteplan 2014 for arbeidsutvalget, bydelsutvalget og komiteer........................ 13 
Sak 163 /13  Etablering av miljøgate fra krysset Vetlandssveien/Haakon Tveters vei til krysset 
Østensjøveien/Haakon Tveters vei........................................................................................... 14 
Sak 164 /13  Vedrørende forslag om opprettelse av egen sykehjemsnemnd ........................... 15 
Sak 165 /13  Høring - Endring av inntaksområde mellom Godlia, Oppsal og Trasop skoler.. 18 
Sak 166 /13  Skilting av sykkelvei ........................................................................................... 19 
Sak 167 /13  Tilgjengelighet til møtelokalene på Skullerud .................................................... 19 
Sak 168 /13  Fotgjengerovergang i Østmarkveien ................................................................... 20 
 
Eventuelt 
Ingenting til eventuelt. 
 



 

 1

Sak 139 /13  Godkjenning av innkalling og sakskart 
 
Pål Einar Røch Johansen (A) hadde følgende forslag til vedtak 
Sak 161/13 flyttes frem til etter sak 142/13. 
Sak 160/13 flyttes frem til etter sak 161/13. 
Sak 163/13 flyttes frem til etter sak 144/13. 
 
Liv Thorstensen (A) oppnevnes som sette-nestleder under møtet. 
 
Britt Inglingstad (V) hadde følgende forslag til nye saker på sakskartet 

- Sak ”Skilting av sykkelvei” 
- Sak ”Tilgjengelighet til møtelokalene på Skullerud” 

 
Erland Bakke (H) hadde følgende forslag til ny sak på sakskartet 

- Sak ”Fotgjengerovergang i Østmarkveien” 
 
Votering 
Det ble votert over forslagene samlet. 
Votering enstemmig. 
 
Vedtak 
Innkalling og sakskart godkjent med følgende endringer og nye saker på sakskartet: 
Sak 161/13 flyttes frem til etter sak 142/13. 
Sak 160/13 flyttes frem til etter sak 161/13. 
Sak 163/13 flyttes frem til etter sak 144/13. 
 
Liv Thorstensen (A) oppnevnes som sette-nestleder under møtet. 
 
Nye saker: 

- Sak ”Skilting av sykkelvei” 
- Sak ”Tilgjengelighet til møtelokalene på Skullerud” 
- Sak ”Fotgjengerovergang i Østmarkveien” 

 

Sak 140 /13  Godkjenning av protokoll fra møtet 16.09.2013 
 
Protokoll fra møtet 16.09.2013 godkjent. 
 

Sak 141 /13  Protokoller til orientering 
 
Arbeidsutvalget 07.10.2013 
Protokoll tatt til orientering. 
Bydelsutvikling, miljø- og kulturkomite 14.10.2013 
Protokoll tatt til orientering. 
Omsorgskomite 14.10.2013 
Protokoll tatt til orientering. 
Oppvekstkomite 14.10.2013 
Protokoll tatt til orientering. 



Eldrerådet 14.10.2013 
Protokoll tatt til orientering. 
Råd for funksjonshemmede 15.10.2013 
Protokoll tatt til orientering. 
Ungdomsrådet 14.10.2013 
Protokoll tatt til orientering. 
Arbeidsmiljøutvalget AVLYST 
Medbestemmelsesutvalget 14.10.2013 
Protokoll tatt til orientering. 
 

Sak 142 /13  Informasjon fra administrasjonen 
 
Avd.sjef plan og økonomi, Håkon Kleven, orienterte om følgende: 

- Status omsorgsboligen i Utmarkveien. Det har vært avholdt møte med Boligbygg som 
antas å være ferdig med arbeidet 05.05.2014. Riving antas å starte nærmere sommeren 
2014. 

- Byrådets budsjettforslag og konsekvenser for bydelene generelt og Bydel Østensjø 
spesielt. For øvrig ble det vist til tidligere utsendt notat vedrørende budsjettforslaget. 

 

Sak 143 /13  Rapport økonomi og tjenesteproduksjon per august 
2013 

 
Bydelsdirektørens forslag til vedtak 
Rapport økonomi og tjenesteproduksjon per 31.08.2013 for Bydel Østensjø tas til etterretning. 
 
Votering 
Det ble votert over bydelsdirektørens forslag til vedtak 
Votering enstemmig 
 
Vedtak 
Rapport økonomi og tjenesteproduksjon per 31.08.2013 for Bydel Østensjø tas til etterretning. 
 

Sak 144 /13  Tertialrapport og statistikk per 31.08.2013 
 
Bydelsdirektørens forslag til vedtak 
Tertialrapport og statistikk 2. tertial 2013 for Bydel Østensjø tas til etterretning. 
 
Britt Inglingstad (V) hadde følgende endringsforslag til vedtak 
Siste avsnitt side 6 i vedlegget tertialrapport endres fra ”forsinket ferdigstillelse” til ”forsinket 
oppstart”. 
 
Votering 
Det ble votert over bydelsdirektørens forslag til vedtak med endringsforslaget fra Britt 
Inglingstad (V). 
Votering enstemmig 
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Vedtak 
1. Tertialrapport og statistikk 2. tertial 2013 for Bydel Østensjø tas til etterretning. 
2. Siste avsnitt side 6 i vedlegget tertialrapport endres fra ”forsinket ferdigstillelse” til 

”forsinket oppstart”. 
 

Sak 145 /13  Sentrale budsjettjusteringer 
 
Bydelsdirektørens forslag til vedtak 
1. Funksjon 241 Diagonose, behandling, re-/habilitering økes med kr 553 000 i henhold til 
kommunaldirektørens sak 34/13. 
2. Funksjon 244 Barnevernstjeneste økes med kr 122 000 i henhold til kommunaldirektørens 
sak 30/13. 
3. Funksjon 201 Førskole økes med kr 531 000 i henhold til kommunaldirektørens sak 6/13 
4. Funksjon 211 Styrket tilbud til førskolebarn økes med 1,045 mill. kroner i henhold til 
kommunaldirektørens sak 7/13. 
5. Funksjon 201 Førskole økes med kr 225 000 i henhold til kommunaldirektørens sak 5/13. 
6. Funksjon 232 Forebygging, helsestasjons- og skolehelsetjeneste økes med kr 10 000 i 
henhold til kommunaldirektørens sak 36/13. 
 
Votering 
Det ble votert over bydelsdirektørens forslag til vedtak samlet. 
Votering enstemmig 
 
Vedtak 
1. Funksjon 241 Diagonose, behandling, re-/habilitering økes med kr 553 000 i henhold til 
kommunaldirektørens sak 34/13. 
2. Funksjon 244 Barnevernstjeneste økes med kr 122 000 i henhold til kommunaldirektørens 
sak 30/13. 
3. Funksjon 201 Førskole økes med kr 531 000 i henhold til kommunaldirektørens sak 6/13 
4. Funksjon 211 Styrket tilbud til førskolebarn økes med 1,045 mill. kroner i henhold til 
kommunaldirektørens sak 7/13. 
5. Funksjon 201 Førskole økes med kr 225 000 i henhold til kommunaldirektørens sak 5/13. 
6. Funksjon 232 Forebygging, helsestasjons- og skolehelsetjeneste økes med kr 10 000 i 
henhold til kommunaldirektørens sak 36/13. 
 

Sak 146 /13  Barnehagene - Rapportering per september 2013 
 
Bydelsdirektørens forslag til vedtak 
Sak Barnehagene – Rapportering per august tas til orientering. 
 
A og SV v/Pål Einar Røch Johansen (A) og Hanne Eldby (SV) hadde følgende 
tilleggsforslag til vedtak 
Bydelsutvalget i Østensjø ba bydelsdirektøren i møte den 29.04.2013 om å utrede muligheten 
for å opprette ambulerende friluftsbarnehagegrupper i bydelen, for å se om det kan utløse 
ekstra barnehageplasser. Bydelsdirektøren satte ned en arbeidsgruppe for å utrede dette 
spørsmålet, og bydelen ser mulighetene for å opprette slike grupper i fire av bydelens 
kommunale barnehager og ved en ikke-kommunal. Bydelsutvalget synes dette er et spennende 
prosjekt. I forslag til budsjett for 2014 åpnes det ikke for at bydelen kan opprette slike plasser 
da det spesifiseres at nye plasser skal kun bygges av private.  



 
Bydelsutvalget er bekymret for at bydelen ikke kan utnytte de mulighetene som finnes til å 
både utvide det pedagogiske tilbudet i bydelens barnehager og samtidig skape flere 
barnehageplasser i bydelens barnehager.  
 

1. Bydelsutvalget ber derfor administrasjonen om å be om at tre representanter fra 
oppvekstkomiteen/bydelsutvalget får deputasjon i finanskomiteen og i kultur- og 
utdanningskomiteen i Oslo kommune. 

 
De tre settes sammen som følger: 
2 fra rødgrønn side 
1 fra borgerlig side 

 
2. De tre utarbeider et omforent forslag der problemstillingen belyses, samt forslag til 

hvilke endringer som kan gjøres i Oslos kommunes politikk i forhold til å etablere nye 
barnehageplasser, samt hvilke endringer som bydelen mener bør gjøres i forbindelse 
med budsjett for Oslo kommune.  

 
Votering  
Det ble votert over forslagene samlet. 
Votering enstemmig 
 
Vedtak 
Sak Barnehagene – Rapportering per august tas til orientering. 
 
Bydelsutvalget i Østensjø ba bydelsdirektøren i møte den 29.04.2013 om å utrede muligheten 
for å opprette ambulerende friluftsbarnehagegrupper i bydelen, for å se om det kan utløse 
ekstra barnehageplasser. Bydelsdirektøren satte ned en arbeidsgruppe for å utrede dette 
spørsmålet, og bydelen ser mulighetene for å opprette slike grupper i fire av bydelens 
kommunale barnehager og ved en ikke-kommunal. Bydelsutvalget synes dette er et spennende 
prosjekt. I forslag til budsjett for 2014 åpnes det ikke for at bydelen kan opprette slike plasser 
da det spesifiseres at nye plasser skal kun bygges av private.  
 
Bydelsutvalget er bekymret for at bydelen ikke kan utnytte de mulighetene som finnes til å 
både utvide det pedagogiske tilbudet i bydelens barnehager og samtidig skape flere 
barnehageplasser i bydelens barnehager.  
 

1. Bydelsutvalget ber derfor administrasjonen om å be om at tre representanter fra 
oppvekstkomiteen/bydelsutvalget får deputasjon i finanskomiteen og i kultur- og 
utdanningskomiteen i Oslo kommune. 

 
De tre settes sammen som følger: 
2 fra rødgrønn side 
1 fra borgerlig side 

 
2. De tre utarbeider et omforent forslag der problemstillingen belyses, samt forslag til 

hvilke endringer som kan gjøres i Oslos kommunes politikk i forhold til å etablere nye 
barnehageplasser, samt hvilke endringer som bydelen mener bør gjøres i forbindelse 
med budsjett for Oslo kommune.  
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Sak 147 /13  Månedsrapport barneverntjenesten per august 2013 
 
Bydelsdirektørens forslag til vedtak 
Månedsrapport barneverntjenesten per august 2013 tas til orientering 
 
Votering 
Det ble votert over bydelsdirektørens forslag til vedtak. 
Votering enstemmig 
 
Vedtak 
Månedsrapport barneverntjenesten per august 2013 tas til orientering 
 

Sak 148 /13  Status for oppfølging av BU-vedtak per august 2013 
 
Bydelsdirektørens forslag til vedtak 
Status for oppfølging av BU-vedtak per august 2013 tas til etterretning 
 
Votering 
Det ble votert over bydelsdirektørens forslag til vedtak. 
Votering enstemmig 
 
Vedtak 
Status for oppfølging av BU-vedtak per august 2013 tas til etterretning 
 

Sak 149 /13  Sosialtjenestens arbeid med boligfremskaffelse og 
bruk av døgnovernatting, erfaringer med 
kvalifiseringsprogrammet og introduksjonsordningen 
for flyktninger, samt beregning av sosialhjelp 

 
Bydelsdirektørens forslag til vedtak 
Redegjørelse fra sosialtjenesten tas til orientering 
 
Votering 
Det ble votert over bydelsdirektørens forslag til vedtak. 
Votering enstemmig 
 
Vedtak 
Redegjørelse fra sosialtjenesten tas til orientering 
 

Sak 150 /13  Oppfølging av kommunerevisjonens rapport 10/2013 
om sosialtjenestens forvaltning av klientmidler 

 
Bydelsdirektørens forslag til vedtak 
Kommunerevisjonens rapport 10/2013 om sosialtjenestens forvaltning av klientmidler tas til 
orientering. 
 
 



Votering 
Det ble votert over bydelsdirektørens forslag til vedtak. 
Votering enstemmig 
 
Vedtak 
Kommunerevisjonens rapport 10/2013 om sosialtjenestens forvaltning av klientmidler tas til 
orientering. 
 

Sak 151 /13  Lokal tiltaksplan for anskaffelser - til orientering 
 
Bydelsdirektørens forslag til vedtak 
”Lokal tiltaksplan for anskaffelser 2013 – 2014” tas til orientering. 
 
Votering 
Det ble votert over bydelsdirektørens forslag til vedtak. 
Votering enstemmig 
 
Vedtak 
”Lokal tiltaksplan for anskaffelser 2013 – 2014” tas til orientering. 
 

Sak 152 /13  "Prosjekt 105" - status og framdrift 
 
Bydelsdirektørens forslag til vedtak 
”Prosjekt 105” – status og framdrift, tas til orientering. 
 
Votering 
Det ble votert over bydelsdirektørens forslag til vedtak. 
Votering enstemmig 
 
Vedtak 
”Prosjekt 105” – status og framdrift, tas til orientering. 
 

Sak 153 /13  Høring om lovfesting av medvirkning for ungdom 
 
Bydelsdirektørens forslag til vedtak 
Bydelsdirektørens vurdering om lovfestet medvirkning for ungdom tilsluttes. 
 
Votering 
Det ble votert over bydelsdirektørens forslag til vedtak. 
Votering enstemmig 
 
Vedtak 
Bydelsdirektørens vurdering om lovfestet medvirkning for ungdom tilsluttes. 
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Sak 154 /13  Bydelsutvalgenes tilsyn - rapport fra 
Kommunerevisjonen 

 
Bydelsdirektørens forslag til vedtak 
Bydelsutvalget tar Kommunerevisjonens rapport ”Bydelsutvalgenes tilsyn – forståelse, 
organisering og rapportering” til orientering. 
 
Votering 
Det ble votert over bydelsdirektørens forslag til vedtak. 
Votering enstemmig 
 
Vedtak 
Bydelsutvalget tar Kommunerevisjonens rapport ”Bydelsutvalgenes tilsyn – forståelse, 
organisering og rapportering” til orientering. 
 

Sak 155 /13  Sommerjobbtiltak for ungdom i Bydel Østensjø 
 
Bydelsdirektørens forslag til vedtak 
Sak om sommerjobbtiltak for ungdom i Bydel Østensjø tas til orientering 
 
Votering 
Det ble votert over bydelsdirektørens forslag til vedtak. 
Votering enstemmig 
 
Vedtak 
Sak om sommerjobbtiltak for ungdom i Bydel Østensjø tas til orientering 
 

Sak 156 /13  Ferieklubb 2013 - orientering 
 
Bydelsdirektørens forslag til vedtak 
Sak om ferieklubb 2013 tas til orientering. 
 
Britt Inglingstad (V) hadde følgende tilleggsforslag til vedtak 
Bydelsutvalget anbefaler at informasjonen til bydelens befolkning om ferieklubbtilbudet 
bedres. 
 
Pål Einar Røch Johansen (A) hadde følgende tilleggsforslag til vedtak 
Saken tas opp i ungdomsrådet i god tid før tilbud om ferieklubb 2014 går ut til bydelens 
befolkning. 
 
Votering 
Det ble votert over alle forslagene samlet. 
Votering enstemmig 
 
Vedtak 

1. Sak om ferieklubb 2013 tas til orientering. 
2. Bydelsutvalget anbefaler at informasjonen til bydelens befolkning om 

ferieklubbtilbudet bedres. 



3. Saken tas opp i ungdomsrådet i god tid før tilbud om ferieklubb 2014 går ut til 
bydelens befolkning. 

 

Sak 157 /13  Rapportering på publikumsoppslutning/ kostnader ved 
Bydelsdager og andre kulturarrangementer i 2013 

 
Bydelsdirektørens forslag til vedtak 
Sak ad publikumsoppslutning ved kulturarrangementer støttet av BU og kulturutvalget tas til 
orientering. 
 
Votering 
Det ble votert over bydelsdirektørens forslag til vedtak. 
Votering enstemmig 
 
Vedtak 
Sak ad publikumsoppslutning ved kulturarrangementer støttet av BU og kulturutvalget tas til 
orientering. 
 

Sak 158 /13  Politiske representanters deltakelse i barnehagenes 
samarbeidsutvalg og samråd 

 
Bydelsdirektørens forslag til vedtak 
Bydelsutvalget tar sak ”Politiske representanters deltakelse i barnehagenes samarbeidsutvalg 
og samråd” til orientering. 
 
Votering 
Det ble votert over bydelsdirektørens forslag til vedtak. 
Votering enstemmig 
 
Vedtak 
Bydelsutvalget tar sak ”Politiske representanters deltakelse i barnehagenes samarbeidsutvalg 
og samråd” til orientering. 
 

Sak 159 /13  Endringer i Venstres gruppe med innvirkning for 
bydelsutvalg og komite 

 
Bydelsdirektørens forslag til vedtak 

1. Bydelsutvalget tar til orientering at Saynab Mohamud (V) ikke lenger er 
folkeregistrert som bosatt i bydelen. 

2. Bydelsutvalget ber valgstyret om å foreta nytt valgoppgjør for Venstres gruppe, da 
partiet etter Saynab Mohamuds (V) uttreden, mangler ett varamedlem til 
bydelsutvalget. 

3. Bydelsutvalget oppnevner ________________________ som nytt medlem av 
oppvekstkomiteen etter Saynab Mohamud (V). 

 
Britt Inglingstad (V) hadde følgende forslag til nytt punkt 3. 
3. Bydelsutvalget foretar følgende endringer nyoppnevninger i forbindelse med Saynab 
Mohamuds (V) uttreden. 
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- Bydelsutvalget oppnevner Arild Skjeltorp (V) som nytt medlem av oppvekstkomiteen 
etter Saynab Mohamud (V). 

- Tone K. Opdahl (V) erstatter Arild Skjeltorp (V) som 1. varamedlem i 
oppvekstkomiteen. 

- Jon T. Kvikne (V) fortsetter som 2. varamedlem i oppvekstkomiteen. 
- Gaute B. Kjellsen (V) erstatter Tone K. Opdahl (V) som 1. varamedlem i 

bydelsutvikling, miljø- og kulturkomiteen. 
- Bjørn Steensrud (V) erstatter Gaute B. Kjellsen (V) som 2. varamedlem 

bydelsutvikling, miljø- og kulturkomiteen. 
 
Bydelsdirektør, Tove Stien, trakk sitt forslag til punkt 3. 
 
Votering 
Det ble votert over alle forslagene samlet. 
Votering enstemmig 
 
Vedtak 

1. Bydelsutvalget tar til orientering at Saynab Mohamud (V) ikke lenger er 
folkeregistrert som bosatt i bydelen. 

2. Bydelsutvalget ber valgstyret om å foreta nytt valgoppgjør for Venstres gruppe, da 
partiet etter Saynab Mohamuds (V) uttreden, mangler ett varamedlem til 
bydelsutvalget. 

3. Bydelsutvalget foretar følgende endringer nyoppnevninger i forbindelse med Saynab 
Mohamuds (V) uttreden. 
- Bydelsutvalget oppnevner Arild Skjeltorp (V) som nytt medlem av 

oppvekstkomiteen etter Saynab Mohamud (V). 
- Tone K. Opdahl (V) erstatter Arild Skjeltorp (V) som 1. varamedlem i 

oppvekstkomiteen. 
- Jon T. Kvikne (V) fortsetter som 2. varamedlem i oppvekstkomiteen. 
- Gaute B. Kjellsen (V) erstatter Tone K. Opdahl (V) som 1. varamedlem i 

bydelsutvikling, miljø- og kulturkomiteen. 
- Bjørn Steensrud (V) erstatter Gaute B. Kjellsen (V) som 2. varamedlem 

bydelsutvikling, miljø- og kulturkomiteen. 
 

Sak 160 /13  bestilling av oppstartsmøte- videresending-
Oppsalveien 23-27 

 
Bydelsdirektørens forslag til vedtak 
Innspill til oppstartsmøte for Oppsalveien 23-27 tilsluttes. 
 
Bydelsutvalget hadde følgende omforente tilleggsforslag til vedtak. 
Bydel Østensjø er kjent med at forslagsstiller ikke innehar eiendomsrett til noen av 
eiendommene som man ønsker vurdert til omregulering. Dette er for så vidt ikke nødvendig 
for å fremme en sak, men må sies å ha en betydning for gjennomførbarheten av prosjektet. 
Dersom grunneierne motsetter seg utbyggingsplanene, ber bydelen om at man avviser å 
behandle søknaden etter pbl. § 21-6.    
 
Bydel Østensjø er i utgangspunktet positive til en fortetting av eiendommene Oppsalveien 23-
27, men oppfatter ikke forslaget slik det er beskrevet i tilsendt stedsanalyse å være i tråd med 
intensjonene for området slik Plan- og bygningsetaten har anbefalt i Mulighetsstudie for 



Oppsal. Mulighetsstudien anbefaler at en utvikling av disse tomtene bør skje på en slik måte 
at den respekterer den omkringliggende småhusbebyggelsen. Bydelen har en klar oppfatning 
om at den foreslåtte utnyttelsen og byggehøyde på 5 og 6 etasjer ikke er i tråd med dette. 
 
I utgangspunktet mener bydelen det er uheldig at uteoppholdsarealer legges oppå 
bygningsmasser. Dersom dette føres videre i prosjektet bør det kreves utarbeidet en detaljert 
utendørsplan slik at man sikrer opparbeidet uteoppholdsarealer av høy kvalitet.   
        
Bydelen legger merke til at det legges opp til å rive den SEFRAK-registrerte villaen i 
Oppsalveien 27. Dette er en av Oppsals eldste villahus. Bydelen kan ikke se at rivingen av 
den historiske villaen tilfører prosjektet en tydelig merverdi. En eventuell riving av den 
historiske villaen bør vurderes strengt og sees i forhold til hva prosjektet bringer med seg av 
nye funksjoner til området.  
 
All parkering må løses innenfor egen eiendom. Bydelen minner om at parkeringsnormer for 
boliger er utarbeidet som minimumsnormer, og anbefaler at man ikke bare bygger det minste 
antall parkeringsplasser som kreves, men tilrettelegger for et tilstrekkelig antall 
parkeringsplasser. Bydelen forventer at muligheten for gateparkering på nærmeste deler av 
Oppsalveien avvikles med tanke på å sikre akseptabel trafikksikkerhet og fremkommelighet i 
nærområdet.  
 
Trafikksituasjonen vil med de planlagte utbyggingene i området bli utfordrende og Bydel 
Østensjø mener det er et prekært behov for en helhetlig trafikkanalyse av Oppsal-området. 
Dersom man skal etablere bymessige strukturer på Oppsal må dette også etterfølges med 
tilsvarende infrastruktur. Det må etableres gater med fortau på begge sider og sykkelfelt der 
det er hensiktsmessig. I tillegg må kollektivtrafikken i området må styrkes vesentlig. 
 
De berørte eiendommene er i dag regulert til bolig innenfor Småhusplanen i Oslo ytre by. 
Bydel Østensjø kan ikke se at det er noe i de planer man har fått til vurdering i forbindelse 
med ønske om oppstartsmøte som skulle tilsi at bydelen vil gi sin tilslutning til at 
forslagstiller skal gå videre med planene. 
 
Bydel Østensjø ber om at forslaget avvises. 
 
Votering 
Det ble votert over forslagene samlet. 
Votering enstemmig 
 
Vedtak 

1. Innspill til oppstartsmøte for Oppsalveien 23-27 tilsluttes. 
 
2. Bydel Østensjø er kjent med at forslagsstiller ikke innehar eiendomsrett til noen av 

eiendommene som man ønsker vurdert til omregulering. Dette er for så vidt ikke 
nødvendig for å fremme en sak, men må sies å ha en betydning for 
gjennomførbarheten av prosjektet. Dersom grunneierne motsetter seg 
utbyggingsplanene, ber bydelen om at man avviser å behandle søknaden etter pbl. § 
21-6.    

 
Bydel Østensjø er i utgangspunktet positive til en fortetting av eiendommene 
Oppsalveien 23-27, men oppfatter ikke forslaget slik det er beskrevet i tilsendt 
stedsanalyse å være i tråd med intensjonene for området slik Plan- og bygningsetaten 
har anbefalt i Mulighetsstudie for Oppsal. Mulighetsstudien anbefaler at en utvikling 
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av disse tomtene bør skje på en slik måte at den respekterer den omkringliggende 
småhusbebyggelsen. Bydelen har en klar oppfatning om at den foreslåtte utnyttelsen 
og byggehøyde på 5 og 6 etasjer ikke er i tråd med dette. 

 
I utgangspunktet mener bydelen det er uheldig at uteoppholdsarealer legges oppå 
bygningsmasser. Dersom dette føres videre i prosjektet bør det kreves utarbeidet en 
detaljert utendørsplan slik at man sikrer opparbeidet uteoppholdsarealer av høy 
kvalitet.   

        
Bydelen legger merke til at det legges opp til å rive den SEFRAK-registrerte villaen i 
Oppsalveien 27. Dette er en av Oppsals eldste villahus. Bydelen kan ikke se at 
rivingen av den historiske villaen tilfører prosjektet en tydelig merverdi. En eventuell 
riving av den historiske villaen bør vurderes strengt og sees i forhold til hva prosjektet 
bringer med seg av nye funksjoner til området.  

 
All parkering må løses innenfor egen eiendom. Bydelen minner om at 
parkeringsnormer for boliger er utarbeidet som minimumsnormer, og anbefaler at man 
ikke bare bygger det minste antall parkeringsplasser som kreves, men tilrettelegger for 
et tilstrekkelig antall parkeringsplasser. Bydelen forventer at muligheten for 
gateparkering på nærmeste deler av Oppsalveien avvikles med tanke på å sikre 
akseptabel trafikksikkerhet og fremkommelighet i nærområdet.  

 
Trafikksituasjonen vil med de planlagte utbyggingene i området bli utfordrende og 
Bydel Østensjø mener det er et prekært behov for en helhetlig trafikkanalyse av 
Oppsal-området. Dersom man skal etablere bymessige strukturer på Oppsal må dette 
også etterfølges med tilsvarende infrastruktur. Det må etableres gater med fortau på 
begge sider og sykkelfelt der det er hensiktsmessig. I tillegg må kollektivtrafikken i 
området må styrkes vesentlig. 

 
De berørte eiendommene er i dag regulert til bolig innenfor Småhusplanen i Oslo ytre 
by. Bydel Østensjø kan ikke se at det er noe i de planer man har fått til vurdering i 
forbindelse med ønske om oppstartsmøte som skulle tilsi at bydelen vil gi sin 
tilslutning til at forslagstiller skal gå videre med planene. 
 
Bydel Østensjø ber om at forslaget avvises. 

 

Sak 161 /13  Varsel om oppstart av privat detaljregulering Låveveien 
70, Skøyenåsen 

 
Bydelsdirektørens forslag til vedtak 
Administrative innspill til planforslag for Låveveien 70, Skøyenåsen tilsluttes.   
 
Pål Einar Røch Johansen (A) ba bydelsutvalget vurdere hans habilitet i saken og fratrådte 
under behandling av dette punktet. Jeanett Iren Moen (A) trådte inn i hans plass. 
 
Erland Bakke (H) hadde følgende forslag til vedtak 
Pål Einar Røch Johansen (A) anses som habil i behandling av saken. 
 
Votering  
Det ble votert over forslaget til vedtak fra Erland Bakke (H). 



Votering enstemmig. 
 
Vedtak 
Pål Einar Røch Johansen (A) er habil i behandling av saken. 
 
Bydelsutvikling, miljø- og kulturkomiteen (BMK) hadde følgende tilleggsforlag til 
vedtak 
Bydel Østensjø synes det er spennende at et prisvinnende arkitektkontor som Snøhetta skal 
utforme prosjektet i Låveveien 70, og har høye forventinger til endelig resultat. Eiendommen 
har med sin beliggenhet nært Østensjø skole, Skøyenåsen T-banestasjon, Østensjøvannet og 
Skøyenåsen senter et godt utgangspunkt. 
 
Ved at man legger bygningsmassen tett inntil veien og anlegger parkering i underetasjen med 
inn/ut-kjøring til Låveveien frykter bydelen at trafikksikkerheten, særlig for skolebarn, vil bli 
redusert. Bydel Østensjø fraråder at man dispenserer fra 15 meters byggegrense til vei. 
 
All parkering må løses innenfor egen eiendom. Bydelen minner om at parkeringsnormer for 
boliger er utarbeidet som minimumsnormer, og anbefaler at man ikke bare bygger det minste 
antall parkeringsplasser som kreves, men tilrettelegger for et tilstrekkelig antall 
parkeringsplasser. 
 
I utgangspunktet mener bydelen det er uheldig at uteoppholdsarealer legges oppå 
bygningsmasser. Dersom dette føres videre i prosjektet bør det kreves utarbeidet en detaljert 
utendørsplan slik at man sikrer opparbeidet uteoppholdsarealer av høy kvalitet. 
 
Bydelen er positiv til at det tilrettelegges for næringsvirksomhet innenfor eiendommen, 
såfremt trafikksikkerheten ivaretas. Nærheten til Skøyenåsen senter tilsier at man bør 
utarbeide en handelsanalyse. Denne virksomheten bør tilrettelegges på en slik måte at den 
bidrar til å styrke Skøyenåsen senter. 
  
Forslagstiller ønsker å bygge om lag 100 boligenheter i størrelsesorden 40-80m2. Bydel 
Østensjø kan ikke akseptere at det tilrettelegges for så små leiligheter i dette området. Med sin 
nære beliggenhet til Østensjø skole og Østensjøvannet er eiendommen særdeles godt egnet for 
større leiligheter som egner seg for familier. Bydel Østensjø anbefaler leiligheter over 60m2, 
med en hovedvekt på leiligheter i en størrelsesorden på 80-120m2. 
 
Oslo kommune er forpliktet til å tilrettelegge for tilstrekkelig boligbygging i forhold til 
forventet behov. Det innebærer at man også tilrettelegger for riktig type boliger i forhold til 
etterspørsel. Bydel Østensjø har behov for flere større boligenheter og Låveveien 70 er godt 
egnet for lokalisering av disse. 
 
Votering 
Det ble votert over bydelsdirektørens forslag og BMKs forslag under ett. 
Votering enstemmig 
 
Vedtak  

1. Administrative innspill til planforslag for Låveveien 70, Skøyenåsen tilsluttes.   
 

2. Bydel Østensjø synes det er spennende at et prisvinnende arkitektkontor som 
Snøhetta skal utforme prosjektet i Låveveien 70, og har høye forventinger til 
endelig resultat. Eiendommen har med sin beliggenhet nært Østensjø skole, 
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Ved at man legger bygningsmassen tett inntil veien og anlegger parkering i 
underetasjen med inn/ut-kjøring til Låveveien frykter bydelen at 
trafikksikkerheten, særlig for skolebarn, vil bli redusert. Bydel Østensjø fraråder at 
man dispenserer fra 15 meters byggegrense til vei. 
 
All parkering må løses innenfor egen eiendom. Bydelen minner om at 
parkeringsnormer for boliger er utarbeidet som minimumsnormer, og anbefaler at 
man ikke bare bygger det minste antall parkeringsplasser som kreves, men 
tilrettelegger for et tilstrekkelig antall parkeringsplasser. 

 
I utgangspunktet mener bydelen det er uheldig at uteoppholdsarealer legges oppå 
bygningsmasser. Dersom dette føres videre i prosjektet bør det kreves utarbeidet 
en detaljert utendørsplan slik at man sikrer opparbeidet uteoppholdsarealer av høy 
kvalitet. 

 
Bydelen er positiv til at det tilrettelegges for næringsvirksomhet innenfor 
eiendommen, såfremt trafikksikkerheten ivaretas. Nærheten til Skøyenåsen senter 
tilsier at man bør utarbeide en handelsanalyse. Denne virksomheten bør 
tilrettelegges på en slik måte at den bidrar til å styrke Skøyenåsen senter. 

  
Forslagstiller ønsker å bygge om lag 100 boligenheter i størrelsesorden 40-80m2. 
Bydel Østensjø kan ikke akseptere at det tilrettelegges for så små leiligheter i dette 
området. Med sin nære beliggenhet til Østensjø skole og Østensjøvannet er 
eiendommen særdeles godt egnet for større leiligheter som egner seg for familier. 
Bydel Østensjø anbefaler leiligheter over 60m2, med en hovedvekt på leiligheter i 
en størrelsesorden på 80-120m2. 

 
Oslo kommune er forpliktet til å tilrettelegge for tilstrekkelig boligbygging i 
forhold til forventet behov. Det innebærer at man også tilrettelegger for riktig type 
boliger i forhold til etterspørsel. Bydel Østensjø har behov for flere større 
boligenheter og Låveveien 70 er godt egnet for lokalisering av disse. 

 

Sak 162 /13  Møteplan 2014 for arbeidsutvalget, bydelsutvalget og 
komiteer 

 
Bydelsdirektørens forslag til vedtak 
1. Bydelsutvalget vedtar følgende møteplan for arbeidsutvalg, bydelsutvalg og komiteer i 
2014: 
 
Vår 2014 
Møterekke 1 Møterekke 2 Møterekke 3 Møterekke 4 
AU 03.02.2014 AU 17.03.2014 AU 05.05.2014 AU 02.06.2014
Komiteer 10.02.2014 Komiteer 24.03.2014 Komiteer 12.05.2014 Komiteer 10.06.2014
BU 17.02.2014 BU 31.03.2014 BU 19.05.2014 BU 16.06.2014
 
Det gjøres oppmerksom på at møtedato for komiteer i juni foreslås satt til tirsdag 10.06.2014. 
Dette da mandag 09.06.2014 er 2. pinsedag. 



 
 
 
Høst 2014 
Møterekke 1 Møterekke 2 Møterekke 3 Møterekke 4 
AU 01.09.2014 AU 06.10.2014 AU 03.11.2014 AU 01.12.2014
Komiteer 08.09.2014 Komiteer 13.10.2014 Komiteer 10.11.2014 Komiteer 08.12.2014
BU 15.09.2014 BU 20.10.2014 BU 17.11.2014 BU 15.12.2014
 
1. Møtetidspunkt for arbeidsutvalget, bydelsutvalget og komiteer videreføres slik de har vært 

i 2013. 
 
Britt Inglingstad (V) hadde følgende endringsforslag til vedtak 
Saken utsettes til neste møte. 
 
Votering  
Forslaget fra Britt Inglingstad (V) ble satt opp mot bydelsdirektørens forslag til vedtak 
Forslaget fra Britt Inglingstad (V) ble enstemmig vedtatt. 
 
Vedtak 
Saken utsettes til neste møte. 
 

Sak 163 /13  Etablering av miljøgate fra krysset 
Vetlandssveien/Haakon Tveters vei til krysset 
Østensjøveien/Haakon Tveters vei 

 
Pål Einar Røch Johansen (A)hadde følgende forslag til vedtak  
Bydel Østensjø ber om at muligheten for å etablere en miljøgate fra krysset 
Vetlandssveien/Haakon Tveters vei til krysset Østensjøveien/Haakon Tveters vei vurderes. 
Foreslått tiltak bør sees i sammenheng med den bymessige fortettingen man søker etablert på 
Oppsal senter og det medfølgende behovet for en tilsvarende tilrettelagt infrastruktur. 
 
Bydelsutvikling, miljø- og kulturkomiteen (BMK) hadde følgende endringsforlag til 
vedtak 
Bydel Østensjø ønsker på sikt å se på mulighetene for å etablere miljøgate i Haakon Tveters 
vei/ Østmarkveien fra Østensjøveien til General Ruges vei. I den forbindelse ber bydelen om 
at Bymiljøetaten ser på mulighetene for at det kan foretas en trafikkanalyse. 
 
Britt Inglingstad (V) hadde følgende tilleggsforslag til vedtak. 
Bydelsutvalget ber administrasjonen oversende vedtaket til Bymiljøetaten. 
 
Votering 
Først ble forslaget fra BMK satt opp mot forslaget fra Pål Einar Røch Johansen (A). 
Forslaget fra BMK ble enstemmig vedtatt. 
 
Deretter ble det votert over forslaget fra Britt Inglingstad (V). 
Votering enstemmig 
 
 
 
Vedtak 
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1. Bydel Østensjø ønsker på sikt å se på mulighetene for å etablere miljøgate i Haakon 
Tveters vei/Østmarkveien fra Østensjøveien til General Ruges vei. I den forbindelse 
ber bydelen om at Bymiljøetaten ser på mulighetene for at det kan foretas en 
trafikkanalyse. 

2. Bydelsutvalget ber administrasjonen oversende vedtaket til Bymiljøetaten. 
 

Sak 164 /13  Vedrørende forslag om opprettelse av egen 
sykehjemsnemnd 

 
Saken legges frem uten innstilling fra bydelsdirektør. 
 
A og SV hadde følgende forslag til vedtak 
Finanskomiteen har bedt bydelsutvalget om en uttalelse  vedrørende byrådssak 179/13: 
Forslag om opprettelse av uavhengig sykehjemsnemnd i bydel Østensjø  
 
Innledning 
Byrådets innstilling behandler først spørsmålet om det er behov for en sykehjemsnemnd, 
deretter behandles spørsmålet om bydelsutvalget har adgang til å oppnevne et slikt utvalg.  
Kommentarene til byrådets vurderinger og konklusjoner under behandlingen av disse 
spørsmålene er gitt i to etterfølgende avsnitt.  
Først gir vi for ordens skyld en redegjørelse for saksgangen og bakgrunnen for bydels-
utvalgets forslag om en sykehjemsnemnd. 
 
Saksgang 
I forbindelse med behandlingen av budsjettet for 2012 fattet bydelsutvalget i bydel Østensjø 
følgende vedtak: 
”Det iverksettes en prøveordning fra 2012 med en uavhengig sykehjemsnemnd som 
behandler avslag på søknader om sykehjemsplass…..” 
Bydelsdirektøren gikk i mot forslaget, og det ble innhentet en uttalelse fra byrådsavdeling for 
eldre og sosiale tjenester (EST) av 6.7.2012 som ble behandlet i bydelsutvalget 17.9.2012, 
BU-sak 132/12. 
EST mente at bydelsutvalget ikke hadde adgang til å opprette en sykehjemsnemnd.  
BU traff følgende vedtak: ”Forslaget om en uavhengig sykehjemsnemnd oversendes bystyret 
til avgjørelse om bydelsutvalget har adgang til å opprette en slik nemnd. ” 
Bystyrets forretningsutvalg vedtok 18.3.13 å oversende saken til byrådet og anmodet byrådet 
om å fremme sak med innstilling til bystyret. 
 
Bakgrunnen for bydelsutvalgets forslag om sykehjemsnemnd 
Forslaget om en sykehjemsnemnd ble begrunnet slik i budsjettforslaget for 2012: 
 I medisinalmeldingen for 2006 skriver fylkeslegen at listen er blitt lagt høyere for dem som bør 
eller må inn på sykehjem. Samtidig skriver han at hjemmeboende eldre blir stadig sykere, til dels 
uten at det fattes nødvendige vedtak om behov for heldøgns pleie og omsorg.  
I en nylig undersøkelse for Fylkesmannen i Oslo og Akershus foretatt av Senter for 
omsorgsforskning ved professor Tor Romøren, uttaler 38 % av saksbehandlere i Oslos bydeler at 
de mener terskelen for å få sykehjemsplass er for høy.  
Hovedårsaken til at terskelen er blitt høyere for å få sykehjemsplass er at bydelene har fått stadig 
strammere økonomiske rammer samtidig som antall eldre over 80 og 90 år har økt. 
 Bydel Østensjø har til nå hatt forholdsvis få avslag på søknad om sykehjemsplass. Andre bydeler 
som Nordstrand har gitt langt flere avslag. Dette skyldes at bydel Østensjø har informert søkere 
om at det er andre tilbud som kanskje passer bedre, for eksempel omsorgsboliger med tjenester. 
Søkere har dermed trukket søknaden. Bydelsutvalget mener det er behov for en endring i rutinene 



for behandling av avslag på søknader som på en bedre måte enn i dag sikrer at det kun er 
søkerens behov for sykehjemsplass som det tas hensyn til.  
Bydelsutvalget ønsker derfor at det opprettes en egen sykehjemsnemnd som behandler avslag på 
søknader.  

I tilknytning til vedtaket i BU-sak 132/12 hadde bydelsutvalget følgende kommentar: 
6. Hvorfor ønsker bydelsutvalget i Østensjø å opprette en sykehjemsnemnd? 
Bydelsutvalget viser til begrunnelsen som er gitt i forslaget om nemnd. Bydelsutvalget vil 
også vise til oppslag i media om eldre som har fått avslag på sine søknader om plass til tross 
for at de har hatt et åpenbart behov for å komme på sykehjem. 
Mediaoppslagene har som regel fått bydelsadministrasjonene i de berørte bydeler til å endre 
sine vedtak om avslag. 
Bydelsutvalget i Østensjø mener det ikke er akseptabelt at personer med et klart behov for 
sykehjemsplass får avslag på søknad om plass p.g.a. stramme budsjetter i en bydel.  
En eldre person med et behov for sykehjemsplass skal ikke behøve å måtte brette ut sin 
sykdom og tilstand i media for å få den plass vedkommende har et rettmessig krav på.  
I dag er media i siste instans den "sykehjemsnemnd" som en person med avslag på søknad om 
sykehjemsplass kan henvende seg til. 
Etter bydelsutvalgets mening er dette en uverdig situasjon både for eldre og for bydelene. 
 
Kommentarer til byrådets vurdering av behovet for en sykehjemsnemnd 
Byrådet konkluderer med at det hverken er ønskelig eller faglig behov for at det opprettes en 
uavhengig sykehjemsnemnd i bydel Østensjø. 
Byrådet viser til at når bydelens vedtak påklages til Fylkesmannen i Oslo og 
Akershus, skal Fylkesmannen som klageinstans foreta sin egen utredning av saken. 
Fylkesmannen innehar selv den helsefaglige kompetanse som den foreslåtte 
sykehjemsnemnden skal besitte, og bruker sin egen kompetanse i behandlingen av klager. 
Det betyr at dersom man klager på bydelens vedtak til Fylkesmannen får man den samme 
vurderingen som sykehjemsnemnden er ment å skulle foreta. 
Byrådet viser videre til at Helse-, sosial- og eldreombudet i Oslo kan bistå i klagesaker hvor 
en søker har fått tildelt andre tjenester enn ønsket plass på sykehjem. Ombudets bistand er 
gratis. 
 
Byrådet forutsetter at implisitt at Fylkesmannens vurdering av behovet for sykehjemsplass for 
en søker som har fått avslag, er den samme som en uavhengig sykehjemsnemnd vil ha 
kommet til. Det vil si en vurdering der det bare tas hensyn til behovet for plass, og ikke noe 
hensyn tas til bydelens økonomiske situasjon.  
Hvis dette er riktig bør det tilsi at fylkeslegen nå mener at det ikke lenger skjer at 
 ”hjemmeboende eldre blir stadig sykere, til dels uten at det fattes nødvendige vedtak om behov 
for heldøgns pleie og omsorg.”  
En ny undersøkelse av professor Romøren burde kunne vise at langt færre saksbehandlere i Oslo 
enn i den forrige undersøkelsen ”mener terskelen for å få sykehjemsplass er for høy.”  
Det betyr at klagesystemet nå bør virke slik at  ”En eldre person med et behov for 
sykehjemsplass skal ikke behøve å måtte brette ut sin sykdom og tilstand i media for å få den 
plass vedkommende har et rettmessig krav på.”  
Om klagesystemet sikrer at eldre mennesker med et behov for sykehjemsplass som får avslag 
på sin søknad, likevel får plass, vet vi ikke. Det ville være interessant om bystyret vedtok å 
foreta en undersøkelse av bydelenes behandling av søknader om plass på sykehjem, og om 
klagesystemet sikrer at søkere som ut fra en medisinskfaglig vurdering har behov for plass, 
faktisk får det. 
En forutsetning for at klagesystemet skal fungere er at søkere med avslag på søknad får faglig 
kvalifisert bistand med utforming av klagen. Bydelenes bestillerkontor eller søknadskontor 
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har plikt til å bistå ved avslag. Søkerens fastlege kan bistå. Det kan også Helse- og 
sosialombudet. 
Det ville være naturlig at en undersøkelse av klagesystemet vurderte om søkere med avslag på 
plass får den nødvendige faglige bistand ved utforming av klage. 
 
Et godt klagesystem ivaretar interessene til dem som har søkt og fått avslag. Bydelsutvalget i 
Østensjø vil peke på at det kan være mange med behov for sykehjemsplass, som ikke har søkt. 
Vi viser til fylkeslegens uttalelse om at ”hjemmeboende eldre blir stadig sykere, til dels uten at 
det fattes nødvendige vedtak om behov for heldøgns pleie og omsorg.” 
En undersøkelse av NIBR i 2011, NIBR-notat 2011:113, viste at det var 833 brukere av 
hjemmetjenester med et omfattende bistandsbehov målt etter IPLOS-kriteriene, nesten like stort 
som dem som har fått fast plass på sykehjem. Det er grunn til å anta at en god del av dem burde ha 
vært på sykehjem. 
 
Kommentarer til byrådets vurdering av om opprettelse av en sykehjemsnemnd er i strid med 
reglementet 
 Byrådet skriver i sin innstilling: 
Nemnden skal gi tilrådinger og synes dermed å være tiltenkt en funksjon som et 
rådgivende organ. Den skal imidlertid ikke ha en slik funksjon overfor bydelsutvalget, 
men overfor bestillerkontoret. Tidspunktet for når nemnden kan trekkes inn i 
saksbehandlingen – etter at vedtak er fattet - skiller seg også fra systemet med råd og 
utvalg etter § 2-6, som vanligvis trekkes inn i forkant av avgjørelser. 
EST mente også i sitt brev av 6.7.2012 at det kunne synes som at nemnden skulle ha en 
rådgivende funksjon overfor bestillerkontoret. Vi vil vise til bydelsutvalgets kommentar i BU-
sak 132/12 til ESTs formodning:   
Bydelsutvalget vil påpeke at nemnda ikke er et rådgivende organ for bestillerkontoret.  
Den er et rådgivende organ for den person som har fått avslag på sin søknad om 
sykehjemsplass og som ønsker en uttalelse og råd fra et uavhengig, faglig organ. 
Nemnda er heller ikke et rådgivende organ for bydelsutvalget.  
Det er et rådgivende organ for en viktig brukergruppe, nemlig de personer som har fått 
avslag på sine søknader om sykehjemsplass. 
Bydelsutvalget mener det er klart i samsvar med bydelsreglementet at bydelsutvalget 
oppretter en sykehjemsnemnd. 
Byrådet skriver videre: 
Myndigheten til å fatte enkeltvedtak om tildeling av tjeneste, herunder plass på sykehjem, 
tilligger bydelsadministrasjonen. Sykehjemsnemnden skal ikke ha formell 
vedtaksmyndighet, men skal foreta en ”overprøving” av avslag, og skal gi en ”tilråding”. 
Det må legges til grunn at det forutsettes at det foretas en fornyet vurdering av saken etter 
at nemnden har behandlet saken, og at tilrådning derfra skal tillegges vekt. Opprettelse av 
nemnden må derfor anses som inngripen fra bydelsutvalgets side i organisering/ 
saksbehandling som griper inn i bydelsadministrasjonens myndighet i enkeltsaker der 
bydelsutvalget selv ikke har myndighet. 
EST kom med en liknende tolkning av forslaget om sykehjemsnemnd i sitt brev av 6.7.2012: 
" Det synes å forutsettes at bestillerkontoret skal foreta en fornyet vurdering av saken på 
bakgrunn av nemndas uttalelse." 
Bydelsutvalget hadde følgende kommentar til denne uttalelsen i BU-sak 132/12: 
Dette er feil. Forslaget forutsetter ikke at bestillingskontoret foretar en ny vurdering. Det står 
heller ikke i forslaget. 
Der står det at nemndas tilråding sendes bestillingskontoret og den som har fått avslag. 
Bestillingskontoret kan legge tilrådingen i skuffen og la være å bry seg om tilrådingen.  
 



Bydelsutvalget hadde følgende kommentar til påstanden om inngripen i 
myndighetsfordelingen: 
Bydelsutvalget vil påpeke at forslaget ikke på noe punkt griper inn i bydelsadministrasjonens 
myndighet til å fatte vedtak i enkeltsaker der delegasjonen ikke er skjedd på vegne av 
bydelsutvalget, og heller ikke gir saksbehandlingsregler på disse områdene. 
 
Konklusjon 
Byrådet mener at BU-vedtaket om å opprette en prøveordning med en uavhengig 
sykehjemsnemnd er i strid med bydelsreglementets bestemmelser om myndighetsfordelingen 
i bydelen. 
Bydelsutvalget er ikke enig i byrådets vurdering, og mener at den bygger på en tolkning av 
forslaget det ikke er saklig grunnlag for.    
 
A og SV hadde følgende tilleggsforslag til vedtak 
Dersom bystyret ikke aksepterer bydelsutvalgets forslag om en uavhengig sykehjemsnemnd, 
ber vi om at der foretas en gjennomgang og en analyse av hele systemet for behandling av 
søknader om sykehjemsplass og klager på avslag om sykehjemsplass 
 
H, Frp og V hadde følgende endringsforslag til vedtak 
Bydel Østensjø ønsker ikke å opprette en uavhengig sykehjemsnemnd. 
 
Karin Svendsen (A) hadde følgende forslag til vedtak 
Bydelsutvalget tar saksframstillingen til orientering og har ingen ytterligere kommentarer til 
saken. 
 
A og SV trakk sine forslag til vedtak. 
H, Frp og V trakk sitt forslag til vedtak. 
 
Votering 
Det ble votert over Karin Svendsens (A) forslag til vedtak 
Votering enstemmig 
 
Vedtak 
Bydelsutvalget tar saksframstillingen til orientering og har ingen ytterligere kommentarer til 
saken. 
 

Sak 165 /13  Høring - Endring av inntaksområde mellom Godlia, 
Oppsal og Trasop skoler 

 
A og SV v/Hanne Eldby (SV) hadde følgende forslag til vedtak 
Bydelsutvalget påpeker at det er uheldig at inntaksgrensene for skolene endres fra år til år. 
Bydelsutvalget ønsker stabile grenser og forutsigbarhet. Søsken og barn fra samme bomiljø 
bør få gå på samme skole. 
 
Britt Inglingstad (V) hadde følgende tilleggsforslag til vedtak 
Bydelsutvalget ber om at man, så langt mulig, lar barn med umiddelbar nærhet til en skole få 
begynne på denne, og er skeptisk til at Skøyenåsveien 8-32 og Vetlandsveien 69-75 flyttes til 
Godlia skole. 
 
 
Votering 
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Det ble votert over forslagene samlet.10 stemte for forslagene (A, SV, V og Nonna 
Martynova (H), 5 stemte mot forslagene (Frp, Erland Bakke (H), Benjamin Bornø (H) og 
Vidar Vevik (H)). 
 
Vedtak 

1. Bydelsutvalget påpeker at det er uheldig at inntaksgrensene for skolene endres fra år 
til år. Bydelsutvalget ønsker stabile grenser og forutsigbarhet. Søsken og barn fra 
samme bomiljø bør få gå på samme skole. 

2. Bydelsutvalget ber om at man, så langt mulig, lar barn med umiddelbar nærhet til en 
skole få begynne på denne, og er skeptisk til at Skøyenåsveien 8-32 og Vetlandsveien 
69-75 flyttes til Godlia skole. 

 

Sak 166 /13  Skilting av sykkelvei 
 
Bydelsutvikling, miljø- og kulturkomiteen (BMK) v/Britt Inglingstad (V) hadde følgende 
forslag til vedtak: 
Med ref. til BU-sak 34/12, pkt 2, siste ledd med svar fra Bymiljøetaten datert 12.04.2012 ber 
Bydel Østensjø om at det skiltes  
 
"Til Sykkelvei mot Oppsal" fra krysset Haakon Tveters vei/Grønlibakken og "Til Sykkelvei 
mot Sentrum" fra krysset Haakon Tveters vei/Skøyenåsveien, slik at syklister kan bli rettledet 
inn på den gang- og sykkelveien som er langs t-banen ved Skøyenåsen skole. 
 
Votering 
Det ble votert over forslaget fra BMK. 
Votering enstemmig 
 
Vedtak 
Med ref. til BU-sak 34/12, pkt 2, siste ledd med svar fra Bymiljøetaten datert 12.04.2012 ber 
Bydel Østensjø om at det skiltes  
 
"Til Sykkelvei mot Oppsal" fra krysset Haakon Tveters vei/Grønlibakken og "Til Sykkelvei 
mot Sentrum" fra krysset Haakon Tveters vei/Skøyenåsveien, slik at syklister kan bli rettledet 
inn på den gang- og sykkelveien som er langs t-banen ved Skøyenåsen skole. 
 

Sak 167 /13  Tilgjengelighet til møtelokalene på Skullerud 
 
Britt Inglingstad (V) hadde følgende forslag til vedtak 
Bydelsutvalget ber administrasjonen, under henvisning til Forvaltningsloven om å ta kontakt 
med utleier av bygget på Skullerud som benyttes til komitemøter for å komme til en løsning 
som sikrer almenheten tilgang til møtelokalene på nødvendige datoer under hele møtet. 
Alternativt bes administrasjonen komme med forslag til andre møtelokaler, f.eks. BU-salen på 
Bøler. 
 
Bydelsdirektør, Tove Stien, hadde følgende endringsforslag til vedtak 
Bydelsutvikling, miljø- og kulturkomiteens møter avholdes på Kafe X ved Oppsal 
samfunnshus. Omsorgskomiteens møter avholdes i BU-salen i Bølerlia 2. 
 
Britt Inglingstad (V) trakk sitt forslag til vedtak. 
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Votering 
Det ble votert over bydelsdirektørens forslag til vedtak 
Votering enstemmig 
 
Vedtak 
Bydelsutvikling, miljø- og kulturkomiteens møter avholdes på Kafe X ved Oppsal 
samfunnshus. Omsorgskomiteens møter avholdes i BU-salen i Bølerlia 2. 
 

Sak 168 /13  Fotgjengerovergang i Østmarkveien 
 
Høyre v/Erland Bakke (H) hadde følgende forslag til vedtak 

I Østmarkveien nær Kampheimveien, er det en bussholdeplass på begge sider av veien. Det er 
fortau kun på høyre side når vi kjører fra Oppsal senter, og på høyre side ligger også en rekke 
eldreboliger. De fleste som bor i disse boligene har bevegelsesproblemer, mange bruker 
rullator. Det finnes ikke fotgjengerovergang ved bussholdeplassene, og det medfører 
problemer for beboerne å krysse Østmarkveien når de skal på og av bussen.  

Bydelen ønske er opphøyd fotgjengerovergang som er tydelig merket slik at de som er 
bevegelseshemmede kan føle seg trygge når de krysser Østmarkveien. Eventuelt en smal 
fartshump som muliggjør at bussen ikke blir berørt av humpen da en del bussjåfører har uttalt 
at de har problemer med å kjøre over fartshumper. 

Votering 

Det ble votert over Høyres forslag til vedtak. 

Votering enstemmig 

 

Vedtak 

I Østmarkveien nær Kampheimveien, er det en bussholdeplass på begge sider av veien. Det er 
fortau kun på høyre side når vi kjører fra Oppsal senter, og på høyre side ligger også en rekke 
eldreboliger. De fleste som bor i disse boligene har bevegelsesproblemer, mange bruker 
rullator. Det finnes ikke fotgjengerovergang ved bussholdeplassene, og det medfører 
problemer for beboerne å krysse Østmarkveien når de skal på og av bussen.  

Bydelen ønske er opphøyd fotgjengerovergang som er tydelig merket slik at de som er 
bevegelseshemmede kan føle seg trygge når de krysser Østmarkveien. Eventuelt en smal 
fartshump som muliggjør at bussen ikke blir berørt av humpen da en del bussjåfører har uttalt 
at de har problemer med å kjøre over fartshumper. 

 
 
Bydel Østensjø, 28.10.2013 
 
 
Pål Einar Røch Johansen (A)     Therese Kloumann Lundstedt 
BU-nestleder       BU-sekretær 


